
Projekt „Třídím gastro“
Projekt „Třídím gastro“ již pokračuje 

i  s  přičiněním našich občanů, přesto se 
gastroodpad, kterého není ze stravování 
v domácnostech málo, stále objevuje ve 
velkém v kontejnerech na směsný komu-
nální odpad. 

Jak to víme? Stačí otevřít namátkově pár 
kontejnerů na směsný komunální odpad. 
Pojďme to napravit. Na sídlištích panelo-
vých a činžovních domů jsou celkem na 15 
místech umístěny 120l hnědé popelnice, 
právě na zbytky z našeho stravování v do-
mácnostech. Do těchto popelnic je možné 
vyhazovat rostlinné zbytky, zeleninu, maso, 
staré zamražené potraviny, nespotřebova-
né potraviny z lednice, jogurty včetně oba-
lů, staré pečivo. Mimo skleněných obalů 

můžete nechat tyto potraviny v původních 
obalech, popřípadě je vložit do mikroteno-
vých, PE, či papírových sáčků. Tento druh 
odpadu na rozdíl od rostlinného, který se 
odváží do kompostárny, je svážen do bio-
plynové stanice v  Rapotíně.  Ta biologicky 
rozložitelný odpad následně zpracuje a vy-
užije k  výrobě nízkoemisního tepla, elek-
třiny a biometanu. Abyste měli doma kam 
shromažďovat tento gastroodpad, než ho 
odnesete do hnědé popelnice, přijďte si 
vyzvednout zdarma 5l uzavíratelnou po-
pelničku na podatelnu Městského úřadu 
v  Břidličné. Co dál? Pojďme dále snižovat 
množství směsného komunálního odpadu, 
který končí ve spalovnách, kde nás spálení 
stojí velké peníze. Jak? Vytřiďme více gastro-

odpadu. Již po prvních měsících spolupráce 
se společností EFG je vidět nárůst množství 
vytříděného gastroodpadu, který je dále 
efektivně využit. V  měsíci září 2024 bylo 
svezené množství malé, kolem 300 kg ze 
všech 15 popelnic. Za měsíc únor 2025 bylo 
svezeno již celkem 1100 kg, což je výsledek, 
který ukazuje, že máme zájem. Veškeré in-
formace k tomuto projektu najdete na web 
stránkách TRIDIMGASTRO.CZ, kde mimo 
jiné najdete v menu MAPA odkaz na Břid- 
ličnou, po rozkliknutí vidíte v google mapě 
rozmístění sběrných nádob. Navštivte tyto 
stránky a prozkoumejte i další zajímavé in-
formace. 

Jana Kladníčková
místostarostka

Rekonstrukce Společenského domu v Břidličné
Město Břidličná se připravuje na vnitřní rekonstrukci 

Společenského domu, který je klíčovým místem pro spo-
lečenské a  kulturní akce ve městě. Projektová dokumenta-
ce bude zpracována v  souladu s  novým stavebním zákonem 
č. 283/2021 Sb. a  jejím cílem je modernizace vnitřních prostor 
s  důrazem na energetickou úspornost a  ekologický provoz. 
Společenský dům v  Břidličné hostí významné akce, jako jsou 
plesy, svatby, besedy či akce pro děti a seniory. Vzhledem k jeho 
stávajícímu technickému stavu je nutná kompletní rekonstruk-
ce, která zajistí moderní a efektivní využití budovy. Projektová 

dokumentace detailně zmapuje všechny potřebné úpravy a op-
timalizaci spotřeby energií, což povede ke snížení provozních 
nákladů a  udržitelnému fungování objektu. Město již vybralo 
dodavatele projektové dokumentace. Celkové náklady na její 
zpracování činí 2 278 000 Kč včetně DPH, přičemž projekt byl 
podpořen dotací z programu Vouchery pro veřejný sektor 
– příprava projektů v Moravskoslezském kraji ve výši 1 708 
500 Kč. Tento krok je důležitým milníkem pro budoucnost Spo-
lečenského domu, který bude po rekonstrukci moderní, úspor-
ný a připravený sloužit občanům i dalším generacím.

MĚSTSKÉ INFO
BŘIDLIČNÁ

dvouměsíčník

2/2025
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Blíží se splatnost místních poplatků pro rok 2025
• Poplatek za odpady

Splatnost poplatku za 1. polo-
letí do 31. 3. 2025, za 2. pololetí 
do 31. 8. 2025 nebo jednorázově do  
31. 8. 2025.

Sazba poplatku za komunální odpad pro 
rok 2025 zůstává ve výši 800 Kč za osobu.

Nárok na osvobození a úlevu za komunál-
ní odpad na rok 2025 je poplatník povinen 
prokázat a uplatnit potvrzením u správce 
poplatku dle Obecně závazné vyhlášky‚ 
č. 1/2023.
• Poplatek ze psů 

Splatnost poplatku do 31. 3. 2025.
Sazba poplatku ze psů zůstává pro rok 

2025 ve stejné výši jako v loňském roce.
Držitel psa (poplatník) je povinen ohlásit 

správci poplatku vznik své poplatkové po-
vinnosti do 15 dnů ode dne vzniku, tj. ode 
dne, kdy pes dovršil stáří 3 měsíců, nebo 
dne, kdy nabyl psa staršího tří měsíců. Stej-
ným způsobem je povinen oznámit také 
zánik své poplatkové povinnosti. Povin-
nost ohlásit držení psa má i osoba, která je 
od poplatku osvobozena. Nesplní-li držitel 
psa ohlašovací povinnost řádně a  včas, 
může mu správce poplatku uložit pokutu 
za nesplnění povinnosti nepeněžité pova-
hy, a to až do výše 500 000 Kč.
• Poplatek za pronájem pozemků

Splatnost poplatku do 31. 3. 2025.
Sazba za pronájem pozemků zůstává pro 

rok 2025 také ve stejné výši.
Poplatky lze uhradit v  hotovosti nebo 

kartou na pokladně města Břidličná nebo 
bezhotovostním převodem. Platební 
údaje pro úhradu bankovním převodem 
a  také další informace ohledně poplatků 
získáte na tel. 554 773 532, email: poplat-
ky@mu-bridlicna.cz. Někteří poplatníci 
stále nemají uhrazeny poplatky za rok 
2024, ačkoliv byli v loňském roce na nedo-
platky upozorněni. Zkontrolujte si, prosím, 
zda máte vše v pořádku, a pokud ne, zašle-
te platbu co nejdříve.  

Datum splatnosti je nutné si hlídat. Neu-
hrazený místní poplatek je vyměřen a ná-
sledně může být vymáhán daňovou exe-
kucí. 

Bc. Ovčačíková Martina, DiS.
referent finančního odboru

Informace pro občany
Od ledna 2025 byl ukončen 

svoz pytlů plastového odpadu 
od rodinných domů, kde již mají 
k  dispozici nádoby, které jsou 
pravidelně sváženy přímo firmou 
Marius Pedersen. Z  toho důvo-
du se ruší výdej velkých pytlů 
zdarma, které byly k  dispozici 

na podatelně Městského úřadu 
v Břidličné. Tyto pytle budou po-
skytovány nadále pouze chalu-
pářům a rekreantům, kteří vlastní 
v Břidličné nemovitost a nemají 
nárok na odpadové nádoby.

Jana Kladníčková
místostarostka

  

Vítání občánků

Město Břidličná

Vás srdečně zve na slavnostní obřad

Vítání občánků,

který proběhne dne 12. 04. 2025
v obřadní síni Městského úřadu Břidličná.

Pro účast na obřadu je nutné, aby rodiče vyplnili přihlášku, 
kterou doručí na Městský úřad Břidličná. 

Více informací na tel. 554 773 535 nebo osobně na matrice.

Těší se na Vás členové Komise pro občanské záležitosti.

 

ORDINACE MUDR. JANY ŠULÉŘOVÉ - BŘIDLIČNÁ 
 

ZMĚNA ORDINAČNÍ DOBY  

OD 3.3. 2025 DO ODVOLÁNÍ 
Z DŮVODU NÁVŠTĚV LÉKAŘE 

Pondělí 700 - 1000 1000 – 11 30 - telef. konzultace 

Úterý 700 - 1000 1000 – 11 30 - telef. konzultace 
Středa Neordinuje se, sestra je v ordinaci 
Čtvrtek 700 - 1000 1000 – 11 30 - telef. konzultace 
Pátek Neordinuje se 

 

 
Své životní jubileum oslaví, oslavili v měsících 

únor, březen 2025 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Srdečně všem blahopřejeme k životnímu jubileu a přejeme mnoho dalších 
spokojených a krásných let. 

________________________________________________ 
 

V tichosti odešli 
Vážení pozůstalí, přijměte upřímnou soustrast  

nad ztrátou blízkého člověka. 

 

  

 

 

 

 

 

„ Život zemřelých je uložen v paměti živých.“ Marcus Tullius Cicero 

Zdeňka Dikanyová  Jiřina Vlachová 
Zdeněk Homola   Cyril Herák 
Anna Benková   Petr Havránek 
Bohumil Kolář   Karel Kupka  
Ludmila Pospíšilová   
 

 

Jaroslav Hric   70 let 
Milan Pavlík   70 let 
Viktor Bartoš  75 let 
Květoslav Šimek  75 let 
Marie Čontová  81 let 
Marie Lenhartová 81 let 
Krista Mánková  81 let 
Marie Vejmolová  82 let 
Marie  Zhánělová  82 let 
Anežka Konečná  83 let 
 

Marie Chlupová  83 let 
Olga Ferdanová  84 let 
Marie Jurášová  86 let 
Marie Rábková  89 let 
Josef Skála   89 let 
Vlasta Komínková 90 let 
Zdenka Šolcová  90 let 
Jarmila Binderová 92 let 
Jaroslav Pospíšil  94 let 
Anežka Mihalcová 99 let 

 
 

 

Revize údajů katastru  
nemovitostí

Katastrální úřad pro Morav-
skoslezský kraj, Katastrální 
pracoviště Bruntál oznamuje, 
že  bude v  katastrálním úze-
mí Břidličná provedena revize 
souladu údajů katastru nemo-
vitostí se skutečným stavem 
v  terénu.  Revize potrvá v  ob-
dobí od 1. 1. 2024 přibližně do 
31. 12. 2025.
Předmětem revize katastru 
budou :
• hranice pozemků
• obvody budov a vodních děl
• druh pozemku, způsob využití 
pozemku

• typ stavby a  způsob využití 
stavby, pokud katastrální úřad 
při přípravě revize zjistí, že je tře-
ba prověřit rozdíly mezi evidova-
nými údaji a skutečným stavem
• zápisy v  záznamu pro další 
řízení z  hlediska potřebnosti 
jejich dalšího evidování, sledo-
vání a řešení,
• zhušťovací body, podrobné po-
lohové a výškové bodové pole
• další prvky polohopisu
• místní názvy a pomístní jména

Bc. Monika Kováčová
vedoucí odboru HS 

správa majetku

02/25
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Modernizace, udržitelnost a perspektiva pro budoucí generace  
v AL INVEST Břidličná

Průmyslová skupina MTX 
Group Petra Otavy realizuje 
v  Břidličné jeden z  největších 
investičních projektů moder-
nizace a  ozelenění průmyslo-
vého závodu v  České repub-
lice v  celkové hodnotě pěti 
miliard korun. Investice do 
výroby v  AL INVESTU, který 
je jediným tuzemským výrob-
cem válcovaných polotovarů 
z hliníku, je druhým největším 
projektem svého druhu v Čes-
ku, který je spolufinancován 
ze systému EU pro obchodo-
vání s  emisemi prostřednic-
tvím Modernizačního fondu 
(program ENERG ETS). Jedná 
se o  projekt s  názvem „AL-
FAGEN – Modernizace techno-
logie tavení a lití“. 

Modernizace výrobních tech-
nologií se odráží na efektivitě 
výroby i na pracovních podmín-
kách zaměstnanců. Aktuálním 
významným milníkem rozsáh-
lého investičního projektu je 
zprovoznění nové válcovací sto-
lice Q23 za téměř 800 milionů 
korun, která byla navržena s dů-
razem na bezpečnost, inovaci 
a automatizaci. Jedná se o pro-
jekt s názvem „Zavedení inovač-
ní výroby finstocků“, který byl 
spolufinancován z  Operačního 
programu Podnikání a  inova-
ce pro konkurenceschopnost. 
„Díky novým technologiím mů-

žeme zaručit lepší pracovní pro-
středí, kde automatizace snižuje 
fyzickou náročnost práce a záro-
veň zvyšuje bezpečnost. Naše 
investice je také zprávou pro tech-
nicky nadané lidi, že není potřeba 
stěhovat se do velkých měst, aby 
mohli pracovat s  nejmodernější-
mi technologiemi. Chceme, aby 
se mladí lidé mohli rozvíjet přímo 
v  našem regionu a  měli přístup 
k nejnovějším technologiím,“ vy-
světluje David Bečvář, ředitel AL 
INVEST i  strategického rozvoje 
MTX Group.
S ohledem na životní prostředí

Důležitou součástí investice 
do nové válcovací stolice je eko-
logické zařízení AirPure, které 
maximálně umožňuje využí-
vat válcovací olej v  uzavřeném 

okruhu. Díky tomu se minima-
lizují emise a  AirPure zlepšuje 
ovzduší jak pro zaměstnance, 
tak pro všechny obyvatele Břid-
ličné. AL INVEST vypouští z této 
haly do svého okolí naprosto 
čistý vzduch splňující ty nejpřís-
nější normy na ochranu ovzduší.
Propojení s  bruntálským 
Strojmetalem

Komplexní investiční projekt 
MTX Group v  Moravskoslez-
ském kraji je ukázkovým příkla-
dem vertikální integrace, která 
v  praxi znamená spojení všech 
výrobních procesů pod jednou 
střechou – od suroviny až po 

finální produkt připravený k ex-
pedici. Tento přístup eliminuje 
nadbytečnou logistiku, což še-

tří životní prostředí, a  zároveň 
umožňuje lepší kontrolu nad 
procesy a náklady. 

V  areálu AL INVESTU vznikne 
mimo jiné nová průmyslová 
hala vybavená nejmodernější-
mi technologiemi na výrobu hli-
níkových polotovarů včetně hli-
níkových tyčí pro automobilový 
průmysl. To povede k přímému 
propojení s dalším významným 
výrobním podnikem v regionu, 
bruntálským Strojmetal Alumi-
nium Forging. Tento významný 
výrobce hliníkových kompo-
nentů (opracovaných výkovků) 
pro automobilový průmysl rea-
lizuje další významnou investici 
v  kraji. Na spuštění připravuje 
druhou automatizovanou ko-
vací linku, která se svými para-
metry řadí k  nejmodernějším 

provozům v Evropě.    
Investice jako Q23 a  nová ko-

vací linka v  Bruntále jsou důle-

žitými milníky na cestě k  mo-
dernizaci tradičních odvětví. 
Skupina MTX Group dokazuje, 
že kombinace technologické 
inovace, udržitelnosti a  důra-
zu na regionální rozvoj může 
být receptem na úspěch nejen 
v  České republice, ale i  v  celé 
Evropě. Pro obyvatele Morav-
skoslezského kraje to znamená 
jedinečnou šanci být součástí 
dynamického rozvoje, který 
respektuje tradici, řeší šetrnost 
k okolí a jeho životnímu prostře-
dí a  zároveň přináší další per-
spektivu pro region.
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Zprávičky z mateřské školičky
Haló, pane karnevale, račte 
dále, račte dále. Tímto úryv-
kem z básničky jsme si ve třídě 
Šnečků připravili Masopustní 
karneval. Děti si vyrobily ma-
sopustní masky, kterými si 
přiblížily masopustní čas a vý-
znam svátku masopustu. Také 
jsme uspořádali den plný her 
a tancování. Pro velký zájem dětí 
i rodičů jsme si karnevalový den 
udělali ještě jednou, nazvali jsme 
ho ,,Den v  klasických pohádko-
vých maskách“. Děti soutěžily 
a zpívaly, tančily a mlsaly dobroty, 
které jim přichystali rodiče. Měsíc 
březen je měsícem knihy, tak se 
chystáme do městské knihovny, 
kam se vždy moc těšíme. Paní 
knihovnice si pro děti připraví 
pěknou knížku s příběhem. Děti 
budou plnit úkoly a seznamovat 
se s  knihami. Venku se začalo 
oteplovat a  více hřát sluníčko, 
tak si prodlužujeme procházky 
a  pohyb venku. Děti pozorují 
probouzející se přírodu, rostliny, 
stromy a  zpěv ptáčků. Při každé 
procházce s  dětmi opakujeme 
barvy, a jaký odpad se do které-

ho kontejneru třídí. Jelikož třídění 
už naše děti znají, učíme se do-
pravní značky, tvary a  všechno 
o  zvířátkách, která potkáváme 
cestou. V lednu se také uskutečnil 
lyžařský kurz pod vedením lyžař-
ské školičky Krteček ve Ski Areálu 
Stará Ves. Přihlášené děti z  ma-
teřské školy absolvovaly týdenní 
výcvik na lyžích a  na závěr ob-
držely sladkou odměnu. Nutno 
podotknout, že některé děti už 
jsou zdatnými lyžaři, a proto si ly-
žování užily i na velké sjezdovce. 
Děti, které se kurzu neúčastnily, si 
užívaly sportovní hry v mateřské 
škole i na školní zahradě.
Ve třídě Berušek se v únoru ko-
nal Pohádkový karneval. Děti 
byly od rána v  karnevalových 
kostýmech a  plnily různé po-
hybové aktivity, hry i tanečky 
a užívaly si veselí během celé-
ho dopoledne. Závěrem jsme 
oslavili karneval dobrotami, které 
zajistili někteří z rodičů. V MŠ pro-
běhlo také další fotografování, 
tentokrát s motivem jarního skle-
níku, které po zakoupení  udělá 
určitě všem radost. Jedno krásné 

dopoledne se děti i  paní učitel-
ky vypravily ke krmelci, kam zví-
řátkům přinesly potravu (jablka, 
mrkev, salát apod.), které jim dali 
do školky rodiče. Do tajů hraní 
na bubny djembe nás v polovině 
ledna zasvětil pan Mgr. Karel Cvrk 
ze ZUŠ Rýmařov. Děti ze třídy Be-
rušek i Včeliček se naučily během 
chvíle několik rytmů, se kterými 
poté zvládly zahrát i  indiánskou 
písničku. Na bubny zvládly skvě-
le hudebně znázornit i  počasí. 
Měli jsme možnost se seznámit 
i  s  mnoha dalšími druhy bubnů 
a děti si vyzkoušely, jak se na ně 
hraje. Hra na bubínky se nám 
všem velmi líbila. Této akce jsme 
se účastnili bezplatně díky MAS 
Rýmařovsko (Místní akční skupi-
na Rýmařovsko), které tímto vel-
mi děkujeme. Děkujeme za pes-
trou nabídku akcí, které pro nás 
připravujete. Rádi je využijeme.
V lednu si děti ze třídy Včelič-
ky také užily lyžařský kurz. 
A  protože Včeličky už jsou 
předškoláci, byl pro ně tento 
kurz poslední školkový. V úno-
ru jsme se se Včeličkami vydali 
autobusem na poznávací vý-
let do muzea v Rýmařově. Na-
vštívili jsme výstavu paní Marie 
Kodovské a pana Jana Poloczka. 
Výstava jejich děl nesla název 
Kouzelníci přírody. A  že bylo na 
co koukat! Celou výstavou nás 
provedla paní Mgr. Kamila Pán-
ková ze ZUŠ Rýmařov. Ve zkratce 
nás seznámila se životem obou 

umělců a  popsala nám, jak jejich 
díla vznikla. Přichystala dětem 
i výtvarné tvoření k tématu. Paní 
Mgr. Pánkové velmi děkujeme za 
připravený vzdělávací program, 
ušitý na míru i  takto malým dě-
tem. Děti byly po celou dobu za-
ujaté a v muzeu se jim velmi líbilo. 
Velké poděkování opět patří MAS 
Rýmařovsko, díky kterému jsme 
se mohli této akce opět účastnit 
bezplatně.   

Děti si také v  únoru užily po-
slední školkový karneval. Dorazila 
spousta krásných princezen a víl, 
policisté, Spiderman, Enderman, 
pirát s kostlivcem, levhart s liškou 
a na všechny dohlížel velmi hod-
ný andílek. Děti si den užily tan-
cováním, soutěžemi a  mlsáním 
dobrot. Velmi nás potěšila nedáv-
ná pochvala rodičů, kteří chválili 
naše paní kuchařky. Dětem jídlo 
chutná a  rodiče jsou spokojení.  
Od kontrolního orgánu (krajské 
hygienické stanice) a také od ro-
dičů vyplynula velká spokojenost 
i  z  hlediska pořádku a  úklidu. 
A  my se k  pochvale přidáváme. 
Děkujeme holky naše, jsme rády, 
že Vás máme! V březnu navštívil 
kolektiv mateřské školy pan sta-
rosta. U  příležitosti MDŽ předal 
zaměstnankyním školky karafi-
áty. Za což celý kolektiv děkuje. 
Nyní nás ještě čeká vystoupení 
k  MDŽ pro místní babičky, kte-
rým děti ze třídy Berušek připra-
vují pásmo písní, básní i tanečků 
s přáníčky.   Kolektiv pedagogů MŠ

Soutěže v anglickém jazyce
Měsíc únor už tradičně patří 
jazyku anglickému. Nejdříve 
proběhlo školní kolo olym-
piády, kde si žáci mladší ka-
tegorie, tedy 6. – 7. ročník, 
vyzkoušeli mezinárodní testy 
Cambridge úrovně A2, což od-
povídá výstupům na konci 9. 
ročníku. 
Soutěžící se s testy poprali velmi 
dobře, což se ukázalo v jejich vý-
sledcích – někteří se blížili i k pl-
nému počtu bodů jak z  posle-
chové části, tak i z práce s textem. 

Do  mluveného kola postoupila 
pětice žáků, kteří konverzovali 
na  různá témata. Z  tohoto klání 
vzešla vítězka Barbora Matějková, 
na 2. místě se umístil Ondřej Pa-
trman a 3. – 5. místo obsadili Jan 
Beneš, Elena Brixelová a  Natálie 
Mitrušková. Starší žáci měli mož-
nost vyzkoušet si známé testy 
úrovně B1, které odpovídají čes-
ké maturitě. Nutno podotknout, 
že většina ze 17 soutěžících tímto 
testem prošla bez obtíží už nyní. 
S téměř plným počtem bodů po-

stoupili do mluvené části 4 sou-
těžící. Zde prokázali pohotovost 
a  slovní zásobu při  situačních 
rozhovorech. Výsledkem bylo 
1.  místo pro  Adélu Matějkovou, 
na druhém místě skončila Micha-
ela Bartozelová a  3. – 4.  příčku 
společně obsadili Elena Smékalo-
vá a Matyáš Němec. Na okresním 
kole nás tak měly reprezentovat 
sestry Matějkovy, přičemž Adél- 
ka měla obhajovat prvenství 
ve své kategorii z loňského roku. 
Bohužel nás ve  škole postihla 

chřipková epidemie, z mladší ka-
tegorie onemocněli všichni sou-
těžící, a tak jsme žádného zástup-
ce na okresní kolo neposlali. I ve 
starší kategorii jsme měli namále.
Adélka v  den soutěže také one-
mocněla. A tak se druhá v pořadí, 
Míša Bartozelová, během chvíle 
musela nachystat a už jsme vyrá-
želi na cestu. A nakonec se ukáza-
lo, že ani to nás nezastavilo. Míša 
si odvezla krásné 3.  místo z  18 
soutěžících.

Mgr. Marcela Kůdelová
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Zákaz pálení trávy a listí má překvapivě snadné řešení
Časy se mění. Nezřídka se tak 

stane, že se objeví novinka, kte-
rá doposud neměla obdoby, 
nebo se naopak zruší a zakáže 
něco, co v naší společnosti fun-
govalo po staletí. Jednou tako-
vou věcí je pálení listí a trávy 
na vlastní zahradě, které bylo 
na počátku března definitiv-
ně zakázáno. Zatímco někteří 
lidé tento krok vítají, jiní už tak 
nadšení nejsou. Pokud jste byli 
zvyklí na jaře spalovat trávu, listí 
nebo jinou biomasu, které jste 
se potřebovali po zimních měsí-
cích zbavit, musíte se připravit 
na změnu. Od 1. března toho-
to roku vešla v platnost nove-
la zákona o ochraně ovzduší, 
která ve spojitosti se zákonem 
o odpadech zakazuje spalování 
biomasy na otevřeném ohništi. 
Pálení bylo de facto zakázáno 
již dříve, avšak jednotlivé obce 
ho doposud mohly na jaře po-
volit prostřednictvím obec-
ních vyhlášek. Tato možnost 
však začátkem března skončila 
a pálení biomasy na otevřeném 
ohni za účelem její likvidace je 
tak definitivně zakázáno. Cí-
lem je nejen snížení znečištění 

ovzduší, ale také ochrana zdraví 
obyvatel. Pálení navlhlé trávy 
nebo tlejícího listí často zna-
menalo hustý kouř, který šel 
cítit po celé obci. Zákaz se ne-
týká pouze zahrad u rodinných 
domů, ale také zahrádkářských 

kolonií. Pálení listí a trávy i přes 
jasně daný zákaz byste si měli 
raději rozmyslet. Můžete za něj 
totiž dostat pokutu v částce 
50 000 Kč. Navíc se jedná o věc, 
kterou jen stěží utajíte. Před 
tím, než začal zákaz platit, pano-
valy obavy z reakce zahrádkářů. 
Ačkoliv se opravdu najde řada 

negativních ohlasů, je zde také 
velká část, která tuto změnu 
vítá, a to právě kvůli nepříjem-
nému kouři, který pálení navlh-
lé trávy nebo tlejícího listí způ-
sobuje. Někdo by jistě namítl, 
že pálení je vůbec tím nejlepším 

způsobem, jak se tlejícího listí 
či trávy zbavit. To je sice do jis-
té míry pravda, avšak muselo by 
se jednat o spalování dokonalé, 
toho však v otevřeném ohni 
prakticky nelze docílit. Pokud 
tedy nastane čas, kdy budete 
potřebovat zlikvidovat staré lis-
tí, trávu nebo větve z prořezu, 

bude potřeba najít jiný způsob 
než obyčejné pálení. Nabízí se 
tedy otázka, co budou zahrád-
káři s touto nepotřebnou bio-
masou dělat. Panika není nutná, 
jelikož řešení je velmi snadné. 
V první řadě je zde kompost. 
Ten pro většinu zahrádkářů 
není žádnou přelomovou no-
vinkou, jelikož mnoho z nich 
kompostuje biologický mate-
riál dlouhodobě. Ne vše mů-
žeme ovšem dát do kompos- 
téru. Poté se hodí velkokapa-
citní kontejnery, které najdeme 
také u nás v Břidličné. Jejich 
rozmístění naleznete na webo-
vých stránkách Města Břidličná 
v sekci Odpady. Tyto velkoka-
pacitní kontejnery se v případě 
naplnění sváží do komunitní 
kompostárny v Rýmařově, pro-
to je nutné nevhazovat větve, 
které do kompostárny nelze 
předat. Jak mnoho občanů, kteří 
tuto možnost již roky využívají, 
ví, větve se odkládají vedle kon-
tejneru na hromadu, která je 
jednou za čas svezena na sběrné 
místo, kde probíhá štěpkování.         

Jana Kladníčková
místostarostka

V rámci  akce „Ukliďme Česko“, 
Turisté pořádají brigádu na úklid 

města Břidličné
• čtvrtek 27. 3. 2025, sraz v   9 
hodin na pěší zóně. Pytle na od-
pad a odvoz odpadu zajistíme.

PŘIDEJTE SE K NÁM !!!   
KČT, odbor TJ Břidličná

Ludmila Horňáčková

VYCHÁZKY TURISTŮ 
V DUBNU A KVĚTNU:
• So 5. 4. 2025 Zátor, Radimský 
kopec 10 km. Odjezd z Břidlič-
ná zastávka v 8.38 do Zátoru. 

• So 12. 4. 2025 Nad Karlovou 
Studánkou 9 km, autobus 7.27 
do Bruntálu, dále do Karlovy 
Studánky.  

• Čt 17. 4. 2025 Velikonoční vy-
cházka Lomnice - muzeum, au-
tobus 10.20 - 5 km.

• Čt 24. 4. 2025 Staré Purkarti-

ce - Krasovský kotel 9 a 15 km. 
Vlak z Břidličné zastávka v 6.30 
do Krnova, dále bus v 7.47.
• So 26. 4. 2025 Jednodenní 
zájezd HRAD PERNŠTEJN  A ZE-
LENÁ HORA, Žďár nad Sázavou 
- prohlídka,  přihláška.

• Čt 1. 5. 2025 Po stopách před-
ků  Ryžoviště - Jiříkov - Sovinec, 
sraz v 9 hodin v Ryžovišti. Pořádá 
i obec LOMNICE A RYŽOVIŠTĚ.

• So 3. 5. 2025 KRASOV – KAR-
LOVICE jde se 10 km,  odjezd 
vlakem v  6.30 z  Břidličné za-
stávky do Krnova, dále bus 7.50. 

• 9. - 11. 5. 2025 Zájezd Polabí, 
Přerov nad Labem. 

Informace o  vycházkách L. 
Horňáčková  tel. 605 975 512

Ukliďme Břidličnou
V  sobotu 29. března se usku-
teční největší dobrovolnická 
akce v  Česku, zaměřená na 
ekologii. Spolek Ukliďme Čes-
ko vede, motivuje a  pomáhá 
zorganizovat úklid černých 
skládek, měst, vesnic a  volné 
přírody už od roku 2013. Břid-
ličná se také tento rok zúčast-
ní plánovaného celostátního 
úklidu, na který bychom vás 
rádi pozvali. Vítán je každý, kdo 
má chuť pomoct bez věkového 
omezení. Sraz dobrovolníků 

je v  10 hodin před městským 
úřadem. Materiál k úklidu je za-
jištěn. Akce se koná za každé-
ho počasí. Na závěr bude pro 
všechny, kteří rádi přiloží ruku 
k dílu, připraveno jako poděko-
vání pohoštění před městským 
úřadem, za doprovodu kytaro-
vého dua. 

Na vaši účast se těší organizá-
torka úklidu 

Bc. Laura Trunečková 
ve spolupráci s KKS Břidličná
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Kuželky v klubu seniorů
V úterý 18. 2. 2025 klub seni-

orů uskutečnil turnaj v  kužel-
kách. Sešlo se 30 seniorů. Při 
hře byla bezvadná zábava. Po 
skončení hry jsme taky vyhod-

notili vítěze. Setkání se podaři-
lo a těšíme se na další.

Za klub seniorů 
M. Krištiaková , Z. Khýrová

Zimní příprava fotbalu  
TJ Břidličná 

Zimní měsíce muži A věnovali 
přípravě na nadcházející jarní 
část sezóny. Po novém roce 
začali s tréninky na umělé trá-
vě v  Krnově a  v  Olomouci. Na 
konci ledna se mužům přípra-
va rozběhla v  plném proudu 
a odehráli svůj první přípravný 
zápas. Celkově bylo naplánová-
no 6 přátelských utkání, muži si 
zapsali tři výhry, jednu remízu 
a  jednu prohru. Utkání s  Kra-
vařemi se kvůli nemocnosti 
v  týmu zrušilo.  Trenér Marcel 
Cudrák zhodnotil zimní přípra-
vu kladně a  společně s  hráči 
se těšil na první mistrovské 

utkání. To proběhlo 8. března 
ve Vítkovicích, které zaujímaly 
třetí příčku v tabulce. Břidličná 
se nenechala zastrašit prvním 
mistrákem a muži si dovezli vý-
hru 4:2.  V  zimě nezahálely ani 
kategorie dětí. Minipřípravka 
a mladší přípravka se v průběhu 
zimy zúčastnila několika halo-
vých turnajů. Nejmladším se da-
řilo a společnými silami pod ve-
dením Romana Györgyho a Ivo 
Mrhala dovezli několik druhých 
i  třetích míst. Za podporu bě-
hem přípravy i celé sezóny klub 
děkuje všem sponzorům.

Klára Dydowicz

Zimní ples 2025
V únoru proběhl tradiční spole-

čenský ples města Břidličná, letos 
už 23. ročník. Tématem tohoto 
plesu byla ZIMA. Jako každý rok 
Kulturní komise města Břidličná 
požádala Základní školu Břidlič-
ná a  Základní uměleckou školu 
Rýmařov o pomoc s  výzdobou. 
Děti se díky velkému zájmu uči-
telů podílet se na vyzdobení sálu 

zapojily v  opravdu velké míře 
a  výzdoba byla honosná. Ještě 
jednou velice děkujeme. Během 
večera hrála kapela Hot String 
a  v  restauraci už několikátý rok 
po sobě cimbálová muzika Stu-
pava. Do programu byla vložena 
dvě taneční vystoupení, břišní 
tanečnice Annidia a  děvčata 
z aerobiku ZŠ Břidličná. 

V předsálí mohli příchozí vyu-
žít fotokoutek, kde se zazname-
návaly jejich krásné zimní outfi-
ty. Po celý večer byly k dispozici 
samozřejmě i bary a restaurace, 
ve kterých se o bohaté občerst-
vení postaral Společenský dům 
Břidličná. Před půlnocí proběh-
lo v sále losování o 10 hlavních 
cen tomboly a  zbylé ceny se 

rozdaly vylosovaným šťastliv-
cům u vstupu. Děkujeme všem 
sponzorům, kteří se zasloužili 
o  bohatou a  rozmanitou tom-
bolu. 

Věříme, že si všichni ples užili, 
a my se budeme těšit i na příští 
rok! 

Klára Dydowicz 
KKS Břidličná 

Platbomat v krnovské nemocnici
Platbomat: novinka na cen-

trálním příjmu krnovské ne-
mocnice. Krnovská nemocnice 
zavedla novinku v podobě plat-
bomatu. Přístroj instalovaný 
v  čekárně centrálního příjmu 
akceptuje platby v  hotovosti 
i  kartou. Platbomat poslouží 
pacientům, kteří se kvůli zhor-
šení zdravotního stavu rozhod-

li vyhledat ošetření na pohoto-
vosti mimo obvyklou pracovní 
dobu ambulancí. Kromě deva-
desátikorunového regulační-
ho poplatku za Lékařské po-
hotovostní služby (LPS), který 
je stanoven zákonem, nabízí 
platbomat vyřízení také dalších 
poplatků. Dle ředitele krnovské 
nemocnice MUDr. Ladislava 

Václavce, MBA nejde o převrat-
nou novinku, nýbrž zjedno-
dušení a  zefektivnění plateb 
v  nemocnici. „Dříve na poho-
tovosti musel pacient uhrazení 
regulačního poplatku domlou-
vat se sestřičkou. Dnes už má 
k  dispozici platbomat přímo 
v  čekárně. Ovládání je snadné 
a intuitivní. Stačí si na dotykové 
obrazovce vybrat, jakou platbu 
potřebuje. Pak už stačí přiložit 
kartu nebo vložit hotovost. Plat-
bomat přijímá a vrací bankovky 
i mince. Pomocí platbomatu lze 
samozřejmě hradit také další 
správní poplatky, jako vyříze-
ní Mezinárodního očkovacího 
průkazu, aplikaci očkovací lát-
ky, preventivní EMG vyšetření 
nebo další zpoplatněné výkony. 
Díky platbomatu vyřídí pacient 
všechno sám i mimo úřední ho-

diny nemocniční pokladny. Jed-
noduchou obsluhu navíc zvlád-
ne i začátečník. Stačí si připravit 
hotovost, platební kartu nebo 
bankovní služby v mobilu. Paci-
ent, který na urgentním příjmu 
krnovské nemocnice v  době 
od 20 hodin večer do 7 hodin 
ráno potřebuje využít lékařskou 
pohotovostní službu, vstupuje 
do ordinace už se stvrzenkou 
z platbomatu. Na umístění plat-
bomatu návštěvníky čekárny 
centrálního příjmu upozorní 
šipky. „Pokud by si některý 
z pacientů naší nemocnice, pří-
padně doprovod, nevěděl rady 
s  úhradou regulačního poplat-
ku nebo s obsluhou platboma-
tu, může se samozřejmě obrátit 
na personál nemocnice,“ dodal 
ředitel nemocnice MUDr. Ladi-
slav Václavec, MBA.
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